
 

Tillgänglighetsrådet 

Protokoll 
Sida 
1(6) 

Sammanträdesdatum 
2023-11-30 

 

 

  
 

 
Justerares signaturer Utdragsbestyrkande 
  

 

Plats och tid Sammanträdesrum Salen, Alvesta kommunhus, Centralplan 1, Alvesta torsdagen den  
30 november kl 15:00 – 16:55 
 
 

 
Paragrafer 

 
§§ 29 – 38 

 

Beslutande Thomas Haraldsson (C), ordförande och representant från kommunstyrelsen 
Lars-Olof Petersson (S), omsorgsnämnden 
Åke Johansson (KD), nämnden för arbete och lärande 
Thomas Öhling (M) ersätter Linda Gustavsson (S), samhällsbyggnadsnämnden  
Jonas Lindstens (C) ersätter Andreas Ejderland (M), kultur- och fritidsnämnden  
Golnoush Lundén Faez (C), utbildningsnämnden 
 

 

Representanter från 
referensgruppen 

Monica Pihl, HRF 
Charlotte Bengtsson, FUB 
Tore Nilsson, NEURO 
Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung 
Charlotte Widh, Autism Sverige 
 

 

Övriga närvarande Ulrika Bengtsson, nämndsekreterare 
Gunnar Näsström Hopstadius, trafiktekniker 
Anneli Loberg, förvaltningschef omsorgsförvaltningen  
Stefan Ottosson, beredskapsstrateg §§ 29-33 
 
 

 

  

Justeringens tid och plats  
Ordförande justerar protokollet inom två veckor från sammanträdesdatum, därefter översänds protokollet till justeraren per 
 
   
post för justering. 
Utsedd att justera: Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

  
 Ulrika Bengtsson  

 Ordförande 
  

 Thomas Haraldsson (C)   

 Justerare 
  

 Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung  
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KTR § 29 

Mötet öppnas 
Ordförande Thomas Haraldsson (C) hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat.   

 

KTR § 30 

Närvaro 
Närvarande ledamöter, representanter från funktionshinderorganisationerna/-
föreningarna och övriga närvarande, se sida 1 i protokollet. 

 

KTR § 31 

Val för justering 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung, 
kan utses som justerare av sammanträdets protokoll.  
 
Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att utse Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung, som 
justerare.  

 

KTR § 32 

Godkännande av dagordning 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om dagordningen kan godkännas: 

1. Mötet öppnas 

2. Närvaro 

3. Val för justering 

4. Godkännande av dagordning 

5. Tillgänglighet under beredskap 

6. Tillgänglighetsrådets sammanträdesplan 2024 

7. Aktuellt från nämnderna 

8. Referensgruppens ärenden 

9. Övriga ärenden 

 

Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att godkänna dagordningen i enlighet med 
ordförandens förslag.  
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KTR § 33 

Tillgänglighet under beredskap 
Stefan Ottosson, Alvesta kommuns beredskapsstrateg, informerar om tillgänglighet 
under beredskap. Stefan informerar bland annat om: 

- Vikten av förberedelse inför kris och krig, 

- Tillgång till skyddsrum i Alvesta kommun, 

- ”Viktigt meddelande till allmänheten”, 

- Eget ansvar vid kris och krig, samt 

- Trygghetspunkter. 

 

KTR § 34 

Tillgänglighetsrådets sammanträdesplan 2024 
Förslag på sammanträdesplan 2024 har delgetts rådet inför sammanträdet. 
Ordförande föreslår att sammanträdet torsdagen den 7 mars tidigareläggs till 
torsdagen den 29 februari. Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om rådet kan 
anta förslag till sammanträdesplan med föreslagen ändring, vilket innebär att rådets 
sammanträden förläggs till torsdagen den 29 februari, torsdagen den 16 maj, 
torsdagen den 12 september och torsdagen den 28 november 2024 mellan kl 15:00 
och 17:00.  

Beslut  

Tillgänglighetsrådet beslutar att fastställa sammanträdesplan för 2024 enligt 
upprättat förslag med ändringen att första sammanträdet för året förläggs till den 
29 februari. 

 

KTR § 35 

Aktuellt från nämnderna 
Ledamöterna från nämnderna informerar tillgänglighetsrådet om aktuella frågor i 
respektive nämnd som kan vara av intresse för tillgänglighetsrådet.  

Golnoush Lundén-Faez – utbildningsnämnden 
Golnoush Lundén-Faez informerar bland annat om: 

- Skolbrand på Prästängskolan 
- AfterSchool på Grönkullaskolan 
- Invigning av ny förskolan i Moheda den 14 december 

 
Jonas Lindstens – kultur- och fritidsnämnden 
Jonas Lindstens informerar bland annat om: 

- Utredningen om Virdavallen 
- Omklädningsrummen i simhallen på Virda Bad och Sportcenter ska vara 

klara till jul 
- Pristagare och stipendiater 2023 
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- Snöproduktionen i Hanaslöv har påbörjats 
- Kulturskolans julshow den 7 december 

 
Thomas Öhling – samhällsbyggnadsnämnden  
Thomas Öhling informerar bland annat om:  

- Byte av belysning 
- Nya riktlinjer för enskilda vägar 
- Detaljplan för Moheda tätort 
- Solcellspark söder om Alvesta 
- Höjd vattentaxan 
- Ökad kostnad för bostadsanpassning och färdtjänst 

 
Åke Johansson – nämnden för arbete och lärande: 
Det finns inga aktuella frågor att redogöra för från nämnden för arbete och lärande. 
 
Lars-Olof Petersson – omsorgsnämnden 
Lars-Olof Petersson informerar bland annat om: 

- År 2024 blir ett tufft ekonomiskt år för omsorgsnämnden 
- Senior- och äldrestrategi 
- Dagcenter har firat 40-årsjubileum 
- LSS-boende ska stå färdigt 2026 

 
Thomas Haraldsson – kommunstyrelsen: 
Thomas Haraldsson informerar bland annat om: 

- Ny modell för bostäder för personer med missbruk och psykisk ohälsa  
- Kultur- och fritidsplan 2024-2027 
- Information att det finns pågående utredningar mellan Alvesta kommun 

och Växjö kommun avseende eventuell gemensam VA-verksamhet och 
fjärrvärme 

 

KTR § 36 

Referensgruppens ärenden 
Till dagens möte har följande frågor och synpunkter inkommit referensgruppen: 

1. I vilket skede kom tillgänglighetsrådet in vid nybyggnationer som till 
exempel multiarenan och nya LSS-boendet? 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Det har varit information i rådet i 
samband med beslut om ny kultur- och sportarena/multiarena. 
Lars-Olof Petersson besvarar frågan: Tillgänglighetsstrateg/ 
arbetsterapeut har funnits med i framtagandet av ritningen av LSS-
boendet.  
Jonas Lindstens besvarar frågan: Det arbetas aktivt inom kultur- och 
fritidsförvaltningen för att förbättra processen avseende arbetet med 
tillgänglighet i kommande projekt. 

 
2. Är personalbehovet vid införandet av arbetstidsreglerna säkerställd 

inom omsorgens verksamheter? 
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Anneli Loberg besvarar frågan: Arbetstiden ska schemaläggas inom 
befintliga ekonomiska ramar, vilket innebär att personalen inte kan 
lägga sina scheman lika fritt som tidigare. Detta är en utmaning för 
arbetsgivaren. 

 
3. Vad gäller vid utökad personlig assistans vid sjukdom? 

Anneli Loberg besvarar frågan: Alla som har ett beviljats personlig 
assistans kan ansöka om tillfälligt utökad assistans vid behov, 
exempelvis vid tillfällig sjukdom. Det behövs inget sjukintyg då.  

 
4. Hur ser man vilka tider simhallen är tillgänglig att boka? Vilka tider är 

för allmänheten? Tycker ni att det är rimligt att fakturera ut fullpris till 
föreningar för simhallen under renoveringstiden då man hänvisas till att 
byta om och duscha i tält eller hemma? 
Jonas Lindstens besvara frågan: Föreningar skickar in förfrågningar 
under våren och sedan fördelas tiderna för kommande läsår. Vid 
enstaka förfrågningar får föreningen kontakta simhallen. På Alvesta 
kommuns hemsida finns uppgifter om öppettider för simhall och gym. 
Det är redan väldigt rabatterade priser i simhallen och därför är det inte 
aktuellt med ytterligare sänkningar på grund av renoveringen.  

 
5. Vad händer i de frågor som fått svar att diskussioner kommer att föras 

med Trafikverket (finns frågor som gäller både Alvesta tätort och 
Moheda som fått det svaret) 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Vi får ta ett ansvar så att 
återkoppling sker tillbaka till tillgänglighetsrådet när svar inkommit från 
Trafikverket.  
Gunnar Hopstadius besvarar frågan genom att visa var regionen vill att 
det ska finnas cykelvägar utmed Trafikverkets vägar. Det är oklart när i 
tid cykelvägarna kommer att byggas. Rapport finns på Region 
Kronobergs hemsida.  

 
6. Ledstråk i centrala Alvesta är undermåliga, det finns ingen logik. Hur 

hittar med till exempel mellan ICA och Storgatan eller stationen med 
hjälp av ledstråken idag? 
Gunnar Hopstadius besvarar frågan: Samhällsbyggnadsförvaltningen är 
av samma åsikt, att det inte finns någon logik i ledstråken. 
Förvaltningen arbetar med ett stadsmiljöavtal, förhoppningsvis kan 
förbättring av ledstråken innefattas i det arbetet. 

 
7. Hur arbetar man med cykel- och gångvägar på ett trafiksäkert sätt för 

våra invånare? 
Gunnar Hopstadius besvarar frågan: Samhällsbyggnadsförvaltningen 
utgår från Alvesta kommuns trafikstrategi vid allt arbete med gång- och 
cykelvägar. Gunnar visar vilka gång- och cykelvägar som byggts i 
Moheda, Vislanda, Grimslöv och Alvesta under senaste året. 
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8. Hur ska vi tillsammans hantera glappet i ansvarsfrågan mellan Region 
Kronoberg och Alvesta kommun när det gäller våra medlemmars och 
kommuninvånares rättigheter när det syn- och hörselfrågor? 
Lars-Olof Petersson besvarar frågan: Kommunen och regionen har olika 
ansvarsområden inom syn- och hörselfrågor och Lars-Olof anser att 
Alvesta kommun gör det som åligger kommunen. Eftersom det upplevs 
att det finns ett glapp mellan kommunens och regionens ansvar 
behöver det föras en politisk dialog med regionen. 

 
9. Hur gör vi för att inte behöva lyfta samma frågor flera gånger? 

Thomas Haraldsson besvarar frågan: Ambitionen är att 
referensgruppen inte ska behöva ställa samma fråga flera gånger. 
Däremot måste det dock finnas en förståelse för att vissa frågor är 
komplexa och inte kan besvaras omgående.  
 

Fråga inkommen från FSDB efter att kallelsen till tillgänglighetsrådet skickats ut: 

10. Hur kan man gå tillväga om man behöver få stöd/ledsagning för att 
komma ut och springa? 
Anneli Loberg besvarar frågan: Personen måste ta kontakt med LSS-
handläggare på omsorgsförvaltningen och ansöka om ledsagning. Det 
är sedan upp till den som ska verkställa beslutet att hitta någon som 
kan åta sig uppdraget utifrån det som beviljats. 

 

KTR § 37 

Övriga ärenden 
Under sammanträdet noteras följande övriga frågor: 

Charlotte Bengtsson, FUB, lyfter frågan om elever i Capellaskolan kan vara aktuella 
för AfterSchool, eftersom de eleverna många gånger inte har en aktiv fritid. 
Ledamöterna från utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden tar med sig 
frågan. 

Tillgänglighetsrådet efterfrågar information om Hanaslöv och pågående projekt i 
området. Representant från kultur- och fritidsförvaltningen kommer att bjudas in 
till kommande tillgänglighetsråd. 

Charlotte Widh, Autism Sverige, påtalar att det är viktigt med samarbete mellan 
funktionshinderorganisationerna och kommunen vid bland annat byggprojekt, och 
att det inte enbart handlar om information från kommunen.  

 

KTR § 38 

Sammanträdet avslutas  
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